

*Patriotic war
2 class.*

AWARD CITATION

1.	Surname, name and middle name	KUCHKA NIKOLAJ TIMOFEEVICH
2.	Rank	Guards Sr. Lieutenant
3.	Position and unit	Head of the signalling service of aviation squadron, 96 Guards bomber aviation "Stalingrad" Red Banner Kutuzov order regiment.
is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"		
4.	Birth year	1912
5.	Nationality	Ukrainian
6.	In Red Army service since	1935
7.	Party membership	VKP(b) member 1942. ID №4509509
8.	Participation in combat	In the Patriotic war 22.06.1941 - 08.05.1945 on South-Western, Stalingrad, Don, Central, Belorussian, 1 Belorussian fronts.
9.	Wounds and contusions	None
10.	Previous awards	Order "Red Banner" 1944; order "Patriotic war I class" 1943; medal "For Stalingrad defence".
11.	Drafted by which induction station	Polonskoe district military commissariat, Kamentes-Podolsk region.
12.	Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

During the period of his participation in the Patriotic war on the South-Western, Stalingrad, Don, Central, Belorussian, and 1 Belorussian fronts, he flew as an aerial gunner and radio operator, and later since August 1943, as the head of the signalling service of an aviation squadron, He made in total 125 successful combat missions, of which 7 were dive bombing missions.

He participated in the encirclement of the German troop in Stalingrad on the Orel-Kursk, Sevsk, Gomel-Rechitsa, Mozyr-Kalinkovichi, Bobruysk, Warsaw, Poznan, Kustrin, Pommern, and Berlin sectors.

After his latest award, he conducted further 37 successful combat missions. In this period, he trained and prepared 6 young freshman gunners and radio operators. He took part in 6 air engagements against enemy fighter planes.

He is a disciplined and neat officer. Morally reliable. Demanding towards himself and the subordinates. In combat setting, his conduct is brave, courageous, and calm.

On 16.01.1945, in a group of 9 aircrafts, he flew a dive bombing mission in the leading aircraft (pilot Guards Major SUBBOTIN). They bombarded the retreating enemy troops in the settlement Opochno. In the course of the whole mission, comrade KUCHKA relayed the combat commands by radio to the bombers and to the fighter escort. The group fulfilled the mission successfully, which is corroborated by the photograph №9.

On 19.02.1945, the same crew and formation bombarded the town and the railway station in Stargard. The aircraft group was subjected to intensive AA fire

over the target zone, but despite that accomplished the mission excellently. In the course of the whole mission, comrade KUCHKA relayed the combat commands by radio to the bombers and to the fighter escort. When enemy fighter planes were spotted, he reported it to the escort aircrafts, who prevented the enemy from approaching our bombers. With his excellent observation of the air and reliable radio communication, comrade KUCHKA greatly assisted the success of the mission, which is corroborated by the photographs №104-106.

On 21.03.1945, in a group of 6 Pe-2, he flew in the leading aircraft with the same crew. They bombarded an enemy stronghold in Alt Tucheband. In the course of the whole mission, comrade KUCHKA relayed the combat commands by radio to the bombers and to the fighter escort. On the approach to the target zone, 3 Fw-190 attempted an attack. Comrade KUCHKA was the first to spot the enemy and opened fire from his machine-gun. After that, he reported the information to the escort planes, which prevented the enemy from approaching the bombers. The mission was a success (photograph №178).

The success in the missions is corroborated by the photographs: 2,4,9,13,18,19,28,29,45,50,51,58,61,60,74,85,86,80,104-106,108-116,124,125,136,137,141,159,162,169,181,187,178,191,192,204,211,230,228,241,238,233,243,249-252,256,257.

For excellent execution of the combat missions on the front of struggle against the German invaders, and for exhibited courage and bravery, he deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

Commander of 96 Guards bomber aviation "Stalingrad"
Red Banner Kutuzov order regiment
11 May 1945 Guards Colonel *signature* /A.YAKOBSON/

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 301 bomber aviation "Gomel" Kutuzov order division
11 May 1945 Colonel *signature* /FEDORENKO/

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 3 bomber aviation "Bobruysk" Suvorov order corps
22 May 1945 Mj. General of Airforce *signature* /KARAVATS I.I./

Bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS" by the decree №255/n
by 16 Airforce on 29 June 1945.

Head of the 2nd section of personnel department of 16 Airforce
23 July 1945 Major *signature* /KORDYUKOV/

306/8
OK 2

306

НАГРЯДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество - КУЧКА Николай Тимофеевич
Военное звание - Гвардии старший лейтенант
Полкность, часть - Начальник связи авиаэскадрильи 96 Гвардейского Бомбардировочного Авиационного Сталинградского Краснознаменного Ордена Кутузова Полка.

Предоставляется к ордену ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ

достоин награды
16.5.46

1. Год рождения - 1912
2. Национальность - Украинец
3. С какого времени состоит в Красной Армии - с 1935 года
4. Политичность - член ВКП(б) с 1942 года, п/б № 4509509
5. Участие в боях (где и когда) - Участник Отечественной войны с 22.6.41 по 3.5.1945 года на Уго-Западном, Сталинградском, Донском, Центральном, Белорусском и 1-ом Белорусском фронтах.
6. Имеет ли ранения и контузии - Не имеет.
7. Чем ранее награжден - Орденами : " КРАСНОЕ ЗНАМИ " - 44, ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ - 43, медалью " ЗА ОБОРОТУ СТАЛИНГРАДА " - 42 .
8. Каким РВТ призван - Полковым РВТ Каменец-Подольской области.
9. Постоянный домашний адрес -

1. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОЛВИТА ИЛИ ЗАСЛУГ

За время участия в Отечественной войне на Уго-Западном, Сталинградском, Донском, Центральном, Белорусском и 1-ом Белорусском фронтах в должности воздушного стрелка-наблюдателя, затем с августа 1943 года в должности начальника связи авиаэскадрильи совершил 125 успешно выполненных боевых вылетов, из них 7 с пикирования.

Участвовал в уничтожении окруженных немецких войск под СТАЛИНГРАДОМ, в Орловско-Курской, Севской, Ромельско-Речицкой, Мозырско-Калинковичской, Бобруйской, Заплавской, Познаньской, Чортриновской, Померанской, Берлинской операциях.

После последнего награждения совершил 37 успешно выполненных боевых вылетов. За этот период взлет в итоге 6 молотых стрелко-наблюдателей. Участвовал в 6 воздушных боях с истребителями противника.

Лично дисциплинирован. Оператив. морально устойчив. Ч себе и к подчиненным требователен. В боях проявил себя мужественным, смелым и храбрым воздушным бойцом.

16.1.1945 года в группе 9 ИЕ-2, ведущий Гвардии майор СУВБОТИН, в составе его экипажа, с пикирования по земле в воздухе бомбардировали отходящие войска противника в н.п.ОПЧНО. Тов. КУЧКА на всем протяжении маршрута указывал по радио группу и истребителями прикрытия. Группа задание выполнила успешно, что подтверждено фотопленкетом № 9.

достоин награды
нашевоиш
1946

19.2.1945 года в том же составе бомбардировали город и аэро. станцию ШТАРГАРД. При этом группа была обстреляна сильным огнем ЗА противника, но несмотря на это задание выполнено отлично. Тов. КУЧКА на всем протяжении полета участвовал группой бомбардировщиков и истребителями прикрытия. При выполнении истребителями противника передавал об этом истребителям прикрытия и последние противника к группе не допустили. Отличному выполнению за воздушном и четко, тесно связью тов. КУЧКА способствовал успешному выполнению боевого задания, что подтверждено документами № 104-106.

21.2.1945 года в группе 6 ИЕ-2, ведущим в составе того же экипажа бомбардировали укрепленный опорный пункт противника АЛЬТ ТУХЕБАНД. Тов. КУЧКА на всем протяжении маршрута по радио отлично участвовал группой бомбардировщиков и истребителями прикрытия. При полете к цели группу привели в авиационный 4 ИВ-190. Тов. КУЧКА первым заметил их и открыл по ним огонь из своего пулемета, после чего передавал по радио истребителям прикрытия, которые противника к группе не допустили. Группе задание выполнено успешно. (Воемента № 178).

Успешность выполнения боевых заданий подтверждается фотопленками № : 2, 3, 12, 13, 19, 23, 29, 45, 50, 51, 53, 61, 60, 74, 85, 86, 80, 104-106, 108-118, 124, 125, 136, 137, 141, 143, 159, 162, 163, 161, 167, 178, 181, 192, 204, 211, 220, 228, 241, 238, 239, 249, 249-252, 259, 257.

За образцовое выполнение боевых заданий командования на фронте борьбы с немецкими захватчиками и проявленные при этом доблесть и мужество представляю к Правительственной награде - о р д е н у ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ.

КОМАНДИР 96 ПЛАТОНОВОГО БАТальОНА ЧАСТНОГО АВИАЦИОННОГО СТАЛИНГРАДСКОГО КРАСНОНАМЕННОГО СТРЕЛКА КУЧКА ЗА ПОЛТА (А. КУЧКА)
Твердый полковник :-



" 11 " мая 1945 года

Достоин Правительственной награды - ордена " ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ ".

КОМАНДИР 301 БОМБАРДИРОВОЧНОЙ АВИАЦИОННОЙ ГОМЕЛЬСКОЙ ОРДЕНА КУТУЗОВА ДИВИЗИИ ПОЛКОВНИК / ФЕДОРЕНКО /

" 11 " мая 1945г.

Достоин представлен к Правительственной награде - ордена " ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ "

КОМАНДИР 3 БОМБАРДИРОВОЧНОЙ АВИАЦИОННОЙ ГОМЕЛЬСКОЙ ОРДЕНА КУТУЗОВА ДИВИЗИИ ГЕНЕРАЛ-МАЙОР АВИАЦИИ :- / АРАБАВ - 71 /

" 22 " мая 1945 года.

304

Гражданам 16 Воздушной Армии № 255/4 от 29 мая 1945г. Мехранден Орденом " Отечества " Военной Воинской Второй Степени "

Майор ОК 16 ВА (Кордюков)

11/4 1945